
      

    اقتصاد کیش -     حســنلو؛ معاون گردشــگری 
ســازمان منطقه آزاد کیش در اولین جلسه شورای 
مشــورتی بازاریابی و گردشگری با اشاره به اینکه 
مســائل تلمبار شده و حل نشده یکی از مشکلات 
جاری معاونت گردشگری منطقه آزاد کیش است 
گفت: بسیاری از مشــکلات اگر در زمان خودش 
تصمیم گیری می شد در حد یک مسئله بود و حل می 
شــد اما امروز به مرز بحران رسیده و تعداد زیادی 
کارشناس و صاحبان پروژه ها دور یک میز می نشینند 
و بحث هایی می کنند که در شان هیچکدام از طرفین 
نیست! باید با کمک بخش خصوصی قدم به قدم از 
این باتلاق روزمرگی رها شویم و به کارهای توسعه 

ای فکر کنیم.
به گزارش خبرنگار اقتصاد کیش؛ اولین جلسه شورای 
مشورتی بازاریابی و گردشگری در مرکز همایشهای 
بین المللی خلیج فارس برگزار شد. این جلسه با هدف 
هم اندیشــی و هم افزایــی در خصوص فرایندهای 
بازایابی و تبلیغات گردشگری وضرورت برنامه ریزی 
برای جذب حداکثری گردشــگران در نیمه اول سال 
آینده با حضور جمعی از مدیران حوزه گردشــگری 
ســازمان منطقه آزاد کیش، فعــالان اقتصادی بخش 
خصوصی و برخی از صاحبنظران حوزه گردشگری 

برگزار شد.
علی حســنلو؛ معاون گردشگری سازمان منطقه آزاد 
کیش در این جلســه با بیان اینکه همــه ما در جزیره 
کیش زندگی می کنیم و منافع عمومی جامعه در صدر 
اولویت ها است گفت: در کیش این سو و آن سوی میز 

معنا ندارد؛ جزیره کیشی وجود دارد که ما همه در آنجا 
هستیم و هر اتفاق مثبتی رخ دهد هر کسی به سهم خود 
از این اتفاق منتفع خواهد شــد. وی افزود : این رویه 
فقط در کلام گفته نشده بلکه بنده در شروع مسئولیتم  
وقتی بحث نمایشگاه گردشگری تهران مطرح شد به 
همکارانم گفتم اگر تنها سازمان منطقه آزاد کیش در این 
نمایشــگاه حضور داشته باشد و تنها مسئولان رفت و 
آمد کنند؛ آورده ای برای گردشــگری جزیره  نخواهد 
داشــت به همین خاطــر از بخش خصوصی دعوت 
کردیم تا در کنار ما غرفه هایی داشــته باشند و ارتباط 
دوســویه با حضور موثر بخش خصوصی و بازوهای 
فعال گردشگری در طول برگزاری این رویداد بزرگ 
نمایشگاهی برقرار شود و این امر محقق شد. حسنلو 
گفت: این موضوع رویکرد کلی ما است و بنده  به عنوان 
متولی گردشــگری کیش اگر ضعفی می بینم باید آن 
مسئله را حل کنم و اگر این اتفاق نیفتد آرام نمی گیرم. 
وی با اشــاره به این نکته که ابتدای حضور ما است و 
مسائل بسیاری زمین مانده و حل نشده  که این موضوع 
یکی از مشــکلات جاری معاونت گردشگری است؛ 
ادامه داد: بســیاری از مشکلات اگر در زمان خودش 
تصمیم گیری می شــد در حد یک مسئله بود و حل 
می شــد اما امروز به مرز بحران رسیده و تعداد زیادی 
کارشناس و صاحبان پروژه ها دور یک میز می نشینند 
و بحث هایی میکنند که حتی بعضادر شان هیچکدام از 

طرفین نیست! 
معاون گردشگری سازمان منطقه آزاد کیش افزود: باید 
مسائل را بصورت قطعی حل کنیم و چنین چرخه های 

باطلــی را از کار بیندازیم  تا وقتی آن چرخه معیوب؛ 
دو دو تا چهارتای اقتصادی داشــته باشد سوء استفاده 
کنندگان راهی برای انتفاع از آن پیدا می شود و متاسفانه 
موضوعاتی که امروز با آن ســروکار داریم جزئی و در 

زمان خود حل نشده و به بحران رسیده است. 
حسنلو با اعلام این خبر که یک سه ضلعی گردشگری 
در حال برنامه ریزی اســت و ایده پردازی های خوبی 
داریم که باید تبدیل به رویه شود عنوان داشت: در کیش 
حتی در برگزاری رویدادهای ساده بسیار سخت تر می 
گیرند و اصلاح این فرایند ها وقت گیر است. هر چیز که 
باعث مراجعه حضوری به سازمان می شود باید کاهش 
پیدا کند و قدرت باید به جوامع برون سپاری شود. وی 
با ذکر مثالی گفت:  چیزی مانند امضای منوی رستوران 
را من که تخصصــی در آن ندارم چرا باید انجام دهم 
آن هــم به صورت صوری! باید قدم به قدم باید از این 
باتلاق روزمرگی با کمک بخش خصوصی رها شویم 

و به کارهای توسعه ای فکر کنیم.
حسنلو گفت: مذاکره با سازمان ها و صندوق ها آغاز 
شده و یکی از مهمترین اقدامات ما به عنوان معاونت 
گردشــگری ســازمان منطقه آزاد کیش این است که 
مجموعــه های بزرگ و بخش خصوصی را به بخش 
خصوصی متناسب متصل کنیم اگر چیزی به معاونت 
گردشگری بیاید و در سیکل اداری بماند به معنای هدر 

رفت زمان خواهد بود.
معاون گردشــگری سازمان منطقه آزاد کیش با اعلام 
اینکه برای کمک به کنسرسیوم گردشگری که با حضور 
جوامع مختلف کیش تشکیل شده آمادگی داریم و تا 
49 درصد مشارکت به شرکت توسعه و سرمایه گذاری 
داده شــده اســت  اما به دلیل ماندگار شدن آن باید به 
بخش خصوصی سپرده شود. چون اعتقاد دارم اگر نقطه 
اتصال بخش دولتی باشد از ماندگاری آن کم خواهد شد 
چون وابسته به عمر مدیریتی شخص است مانند ستاد 
مناسبت ها و جشنواره های کیش که شکست آن به دلیل 

آن بود که بخش دولتی در آن عاملیت داشت . 
حسنلو با تاکید بر اینکه علاقه نداریم قدرت و تصدی 
گــری خود را بیشــتر از این کنیم گفت: چیزی که در 
سازمان جهانی گردشگری این روزها بحث می شود 
این است که اگر گردشگری به جامعه محلی و اقتصاد 
محلی ســود نرساند گردشگری پایدار نیست. به غیر 
از زمــان نوروز که مقوله اش جداســت و اولویت در 
ســرویس دهی به گردشگران است و برای بقیه سال 
گردشــگری کیفی را مد نظر داریم که به جامعه کیش 
سود رسانی کند. وی در پایان سخنان خود با اشاره به 
تدبیر مدیر عامل سازمان منطقه آزاد کیش برای افزایش 
پروازهای کیــش ایربه مقصد جزیره کیش؛ برقراری 
پروارهای خارجی بیشــتر؛ در نظر گرفتن بسته های 
تشویقی برای پروازها موضوع 52 هفته 52 رویداد را از 
کاری هایی عنوان کرد  که مورد تاکید دکتر کبیری مدیر 
عامل سازمان می باشد. حسنلو افزود: با اجرای این طرح 
هیج هفته ای بی رویداد نمی ماند و تراکنش رویداد در 

طول سال مد نظر است.  

معاون گردشگری سازمان منطقه آزاد کیش  در اولین جلسه شورای مشورتی بازاریابی و گردشگری کیش :

بجای توسعه ، گرفتار روزمرگی امور شده ایم
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 دکتر محمدابراهیم انصاری لاری 
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یادآور تصمیم 
سال۶۷

اگر بخواهیم به مهم ترین و حیاتی ترین دلیلی که حدود ۱5میلیون نفر را به رای دادن 
به مسعودپزشکیان تشویق کرد، بپردازیم؛ بی تردید، امید به پزشکیان و انتظارِ از او و 
مهمتر از آن اعتماد به او برای عبور به سلامت از گردنه ای بود که امروز پیشا روی ایران 
قرار دارد و آن، نوع مواجهه با امریکای به رهبری ترامپ است و حتی نیامدن معنادار 
میلیون ها ایرانی بر سر صندوق ها را هم مي توان از همان منظر، منتها از سر ناامیدی و 

بی اعتمادی ارزیابی کرد.
به نظر می رسد دیگر مطالبات مردم و نیز همه حرف های دیگر و همه مشکلات دیگر 
و همه هیاهوهای دیگر در پیچ وخم های فرعی این ابرگردنه خطرناک پنهان شده اند.

از حقوق اساسی و آزادی های عمومی، رفع حبس ها، حصرها و محدودیت ها گرفته 
تا گردش نخبگان تا ناترازی های اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی و فرسایش های شدید 
منابع حیاتی و انرژی و فرســودگی روزافزون سرمایه های اجتماعی همه و همه در 

گروی عبور امن و سالم از این گردنه است.
شرایط امروز، روزگار ناتراز و پرمسئله و آزاردهنده سال آخر جنگ را تداعی می کند 
که ناگهان همه به این نتیجه رسیدند که کلید حل یکجا و تمامی مشکلات پذیرش 
قطعنامه ای است که چند سال پیش تصویب شده بود و پایان دادن به جنگی که ادامه 

آن برای حاکمیت به یک کابوس دهشتناک تبدیل شده بود.
فرامــوش نکنیم کــه وقتی بــرای اولین بار بــا مدیریت و هوشــمندی زنده یاد 
هاشمی رفســنجانی گزارش کامل، مستند و صادقانه از شرایط کشور و آینده پیش 
رو از ســوی مراجع مختلف نظامی، اقتصادی، سیاسی و اجرایی کشور به امام ارائه 
شــد؛ بلافاصله تصمیم به پذیرش قطعنامه59۸ از سوی ایشان اتخاذ و در کمترین 

زمان هم اعلام شد.
امروز هم به نقطه ای مشــابه ســال۶۷ رسیده ایم. اینکه مسئولان نظام پیوسته از حل 
مشــکلات و معضلات ســخن می گویند و جلسه ســران قوا تشکیل می شود و 
رییس جمهور پیوسته صادقانه و دلسوزانه از وفاق سخن مي گوید و  عنوان می کند 
که اگر همه با هم باشیم و دست به دست هم بدهیم از پس مشکلات برخواهیم آمد 
و اینکه کارگروه هایی تشکیل شده است که بحران ناترازی را در حوزه های مختلف 
حل کنند؛ هیچ کدام هیچ ثمری نخواهد داشــت، مگر اینکه برای عبور از این گردنه 
تدبیر و نقشه راه عاقلانه ای اندیشیده شود و مگر اینکه با مدیریت رییس جمهور و در 
کمترین زمان ممکن از سوی مسئولان عالیرتبه نظامی، اقتصادی، سیاسی و اجرایی 
کشور، گزارشی شجاعانه و صادقانه و مستند از وضع موجود کشور و آینده پیش رو 
در حالت های دوگانه "الف: حصول توافقی عادلانه و منصفانه با آمریکا" و "ب: عدم 
حصول توافق" تهیه و به عالیترین مقام تصمیم گیری یعنی مقام رهبری ارایه شود  که 
دراین صورت می توان اطمینان داشت که تصمیمی مقرون به مصلحت و  صواب از 

دل این فرآیند منطقی اتخاذ خواهد شد.
با این حساب، پزشکیان با وجود اینکه در طول چندماه ریاست جمهوری اش برخلاف 
انتظار نه تنها محبوبیت بیشتری کسب نکرده، بلکه به استناد نظرسنجی های معتبر از 
محبوبیتش کاسته هم شده است؛ اگر بتواند با این راهبرد کشتی بزرگ ایران را به درستی 
از دل این گرداب برهاند و به ساحل نجات برساند و پس از آن حتی اگر یک آجر هم 
جابه جا نکند  و بقیه مدت مسئولیتش را هم در خانه بنشیند؛ بی تردید اما نامش برای 

همیشه پرافتخار و یادش برای همیشه جاودان خواهد ماند
*  پژوهشگر حوزه فرهنگ و سیاست

امروز و فردا در کیش

* امروز یکشنبه :
-  برگزاری کنسرت معین زندی- سالن هال مریم کیش 23:59

* فردا دوشنبه:
-  راهپیمایی باشکوه 22 بهمن - سه راه پردیس تا اسکله تفریحی کیش ساعت 9:30

رویدادهای اجتماعی ، فرهنگی ، 
هنری  جزیره 

وعده های سال گذشته در چنین روزی:
 احسان خاندوزی وزیر اقتصاد و دارایی:

ذهنیت غلط نسبت به مناطق آزاد را باید تغییر دهیم تا شکوفایی اقتصادی ایجاد شود 
 حجت الله عبدالملکی دبیر شورایعالی مناطق آزاد:

سرمایه گذاران هر طرحی را ارائه کردند استقبال  و حمایت می کنیم 
رحیم سرهنگی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش:

نوسازی  کلیه خودروهای حمل و نقل عمومی کیش بزودی انجام می شود 
 دکتر سمیه رفیعی رئیس کمسیون محیط زیست مجلس ایران:

آژانس پارلمانی منطقه ای پایش تغییرات آب و هوایی در جزیره کیش تاسیس می شود

پس چی شد....؟!

       بازدید رئیس گروه اقتصادی دفتر رهبر معظم انقلاب اسلامی از مرکز نوآوری کیش
اخیرا رفت و آمد های حاج آقا آقا محمدی هم  به کیش زیاد شده!

      اجرای کامل قانون، مسیر توسعه مناطق آزاد را هموار می کند
برعکس شده بجای دولت  ، ملت  از دولت خواهان اجراء کامل قانون هستند 

       رضایت مردم باید شاخص عملکرد تمامی نهادهای مستقر در کیش باشد
 بسیار شفاف و پر مغز و پر معنا!

      برگزاری جلسات در ساعات اداری ممنوع
حالا برخی مدیران جلسه نگذارند ، چکار کنند؟!

       مالیات بر ارزش افزوده از کالاهای تولیدی مناطق آزاد حذف شد
انشاءلله حذف کامل مالیات از مناطق آزاد و حذف کامل فشار آن از دوش  همه 

مردم کشور 
       خرید بیش از پنج هزار جلد کتاب در بخش دانش آموزی پنجمین نمایشگاه کیش

..... و شوری که تاپایان روز کاری نمایشگاه جریان داشت
      جابجایی دکل حفاری ۶9 فتح از موقعیت میدان گازی کیش

این میدان گازی کیش آخر نفهمیدیم چه دستاوردی برای جزیره دارد 
       جوابیه بیمارستان کیش

با جوابیه مشکلات بیمارستان کیش حل نمی شود ، موضوع خیلی اساسی تر از 
این حرفهاست !

  شوخی با تیترهای اقتصاد کیش . . .

گزارش ویژه

كار شایسته دكتر كبیري
میز کار است نه  میز پذیرایي!

اقتصاد کیش -     دستور اول :  ممنوعیت  تشکیل جلسه در ساعات اداري 
دستور دوم :حذف پذیرایي از  میز جلسات

اقدام شایسته دکتر کبیري در  ممنوعیت تشکیل جلسات در ساعات کاري موظف اداري  
اقدامي شایسته تقدیر است و مي تواند  به تسهیل و روان سازي  امور مردم  سرعت ببخشد 
چرا که در اغلب مراجعات ارباب رجوع به در بسته اي مواجه مي شدند  با این عنوان که 
رییس در جلسه است   و قادر به پاسخگویي نیست  و اکنون دیگر بهانه اي وجود ندارد.

 مگر یک رییس و مدیر کاري جزء پاسخگو بودن و انجام امور مردم را برعهده دارد؟! 
متاســفانه این موضوع آنقدر رایج و شــیوع پیدا کرده بود که علاوه بر مدیران حتی به 
متصدیان و کارشناسان نیز سرایت کرده بود و همه براي فرار از پاسخگویي !خود را در 

جلسه عنوان میکردند 
از صبح تا پایان وقت  کاري از این جلسه به آن جلسه و از این ساختمان به آن ساختمان 
بدون اینکه مشخص شود انبوه این جلسات  چه دستاورد و خروجي براي مردم و حل 
مشکلات شهر دارد . با ستایش از اقدام و دستور شایسته دکتر کبیري در این خصوص 
پیشنهاد مي دهیم مدیر عامل  محترم سازمان دستور دوم را نیز مبني بر ممنوعیت پذیرایي 

هاي رنگارنگ در  میز جلسات صادر فرمایند .
باتوجه به حجم و تعداد زیاد جلسات هزینه این پذیرایي ها  که معمولا هم رنگارنگ و 
متنوع است در روز و در ماه  مبلغ و عدد قابل توجهي مي شود که از بودجه سازمان و 
شرکت هاي مربوطه  ودر واقع از جیب ملت هزینه مي شود آن هم در این شرایط بد 

اقتصادي و گراني ها !
در حالي که مردم عادي با این  شرایط گراني در خرید حداقل مایحتاج و ارزاق عادی  
روزانه مورد نیاز خود عاجز هستند درست نیست شاهد چیده شدن میزهاي رنگارنگ 

با انواع میوه و شیریني وتنقلات و.... باشیم . 
چه ضرورتي دارد وقتي میز و جلسه براي کارو صحبت پیرامون موضوعات کاری  است 
این  همه هزینه هاگزاف  از بیت المال صورت گیرد هم وقت قابل توجهي از جلســه 

صرف خوردن و نوشیدن شود !
مگر نه اینکه جلسه و میز کار است  و ثانیه ثانیه آن باید  با تمرکز براي فکر کردن به  حل 
مشکلات و یافتن راهکارهاي لازم  همراه باشد ؟  اصلا مگر نه اینکه ما مسئولیم و موظف 
به اندیشــیدن برای  حل مشــکلات مردم ؟چه معنی می دهد از پول مردم از خودمان 

پذیرایی کنیم تا برای شان حل مشکل کنیم!
انشاالله با دستور بعدي دکتر کبیري بساط این نوع  پذیرایي ها  در جلسات برچیده شود 
. مخصوصا اینکه با کشیده شدن جلسات به ساعات غیر کاري  در  بعد از ظهر اشتهاها 

بازتر مي شود و احتمال سفارش به  پررنگ تر شدن میزها وجود دارد !

رونمایی از آثار تولیدی و تجلیل
 از عوامل برنامه ساز رادیو كیش 

 

اقتصاد کیش -   مراسم رونمایی از آثار تولیدی و تجلیل از عوامل برنامه ساز رادیو کیش 
با حضور مدیرکل صدای استان های رسانه ملی برگزار شد.

به گزارش اقتصاد کیش، مهدی نعلبندی، مدیرکل صدای استان های رسانه ملی در جمع 
برنامه سازان رادیو کیش، گفت: رادیو کیش را مثل خلیج فارس، با داشتن نیرو های مستعد 

و ظرفیت های برنامه سازی در حوزه های مختلف یک گنجینه دیدم.
وی  افــزود: منطقــه آزاد کیش ظرفیت تبدیل به مرکزی بــرای برگزاری رویداد های 

بین المللی را دارد.
مهدی نعلبندی خاطرنشان کرد: سال آینده تولیدات مراکز استان ها از آنتن سراسری و در 

قالب رادیو سیمرغ به روی آنتن خواهند رفت.
مدیرکل صداوســیمای مرکز کیش هم در این نشســت از تولید و آماده ســازی ویژه 
برنامه های رادیویی برای پخش از رادیو کیش و شــبکه های سراســری در ایام نوروز 

و ماه رمضان خبر داد.
داود ســیروس گفت: امیدواریم بتوانیم سال آینده با توجه به در نظر گرفتن ده ساعت 
برای تولیدات مراکز در آنتن سراسری رادیو سهم قابل توجهی را به برنامه های کیش 

اختصاص دهیم.

بازبینی و ساماندهی شركت ها و 
موسسات تجاری مستقر در مناطق آزاد

 تا پایان اسفندماه سال جاری

 معاون حقوقی دبیرخانه شورای عالی خبر داد:

اقتصاد کیش -    معاون حقوقی، بازرسی و امور مجلس دبیرخانه شورای عالی مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی، از بازبینی و ساماندهی شرکت ها و موسسات تجاری مستقر در 

مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی تا پایان اسفندماه سال جاری خبر داد.
بــه گــزارش  اقتصاد کیش  میثم صفرزاده با اعــلام این خبر افزود: با توجه به حضور 
پرتعداد شرکت ها و موسسات تجاری در مناطق آزاد و ضرورت حمایت و پشتیبانی 
از سرمایه گذاری و فعالیت های اقتصادی در این مناطق، طی هماهنگی به عمل آمده با 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور، مقرر گردید که امکان فعالیت مجدد شرکت هایی که 

شناسه ملی آنها تعلیق شده فراهم شود.
صفرزاده گفت: به کلیه ادارات ثبت شــرکت های مناطق آزاد ابلاغ شــده که با اعلان 
فراخوان عمومی به فعالین اقتصادی که شناسه ملی شرکت های آنان تعلیق گردیده، تا 
پایان اسفندماه ۱403 با مراجعه به سامانه ثبت شرکت ها نسبت به رفع نواقص موجود 

اقدام نمایند.
وی ادامه داد: کلیه ادارات ثبت شرکت های مناطق آزاد مکلف اند، پس از رفع نواقص 
مذکور توسط شرکت ها، درخواست رفع تعلیق نموده و بر این اساس سازمان ثبت متعهد 

گردید ظرف 24 ساعت نسبت به رفع تعلیق اقدام نماید.
معاون حقوقی، بازرسی و امور مجلس دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، 
در پایان خاطرنشان ساخت: با عنایت به توافق با سازمان ثبت اسناد و املاک کشور مبنی 
بر بازبینی و رفع تعلیق شرکت ها تا پایان سال جاری، از کلیه فعالین اقتصادی انتظار داریم 

در مهلت مقرر نسبت به مراجعه به سامانه و رفع نواقص اقدام نمایند.

شکستن حدنصاب ملی داینامیک  با فین
  توسط بانوی شناگر كیش 

 

اقتصاد کیــش -   مریم محمدنژاد شــناگر کیش، 
حدنصــاب ملی را در ماده داینامیک با فین در رشــته 

غواصی آزاد بخش استخری جابه جا کرد.
به گزارش اقتصاد کیش، تیم باراکودای کیش در رویداد 
بین المللی ثبت جهانی حدنصاب غواصی ایران شرکت 

کرد و مریم محمدنژاد توانست با ثبت مسافت ۱05 متر، 
حدنصاب ملی را به نام خود ثبت کرد.

این رقابت ها بر اســاس قوانین ســازمان بین المللی 
غواصی آزاد )AIDA( و با نظارت نماینده رســمی در 

ایران به میزبانی بندرعباس برگزار شد.

مسابقات غواصی با حضور ورزشکارانی از بندرعباس، 
تهران و کیش و با نظارت سرمربی تیم ملی غواصی آزاد 

ایران برگزار شد.
الهام شارقی بروجنی سرمربیگری تیم باراکودای کیش 

را در این مسابقات بر عهده داشت.

52 رویداد برای 52 هفته سال ، 
هر هفته یک رویداد 

 

اقتصاد کیش -      مهدی مزینانی، رئیس ستاد مرکزی 
توسعه گردشگری و هماهنگی خدمات سفر مناطق 
آزاد کشور در گفتگویی بر لزوم همگرایی سازمان های 
مناطق آزاد برای خدمت رسانی استاندارد به گردشگران 
را از مهمترین وظایف سازمان های مناطق آزادتجاری ـ 

صنعتی دانست. 
برای توسعه گردشگری نوروز در مناطق آزاد چه 

برنامه هایی دارید؟
مناطق آزاد به عنوان قطب گردشگری کشور شناخته 
می شود که با توجه به مجموعه زنجیره ارزش شکل 
گرفته در این حوزه سبب شده است تا این مناطق به 
مقصد گردشگری کشور شناخته شوند. به صورتیکه 
در فصل هایی از ســال، انبوه حضور گردشــگران و 
خدمت رسانی مناسب به آنان را به همراه داشته است. 
لذا تشــکیل ستاد توســعه و خدمات گردشگری با 

هدف خدمت رسانی شایسته و بازتعریف گردشگری 
هویت محور در طول ســال در دستور کار دبیرخانه 
شورای عالی قرار دارد و تعطیلات این عید باستانی هم 

یکی از دستورهای این ستاد قلمداد می شود.
این ســتاد در نظر دارد به صورت شبکه ای مجموعه 
طرح های هماهنگ را در ایام نوروز با توجه به تقارن 
با ماه مبارک رمضان با شــعار بهار در بهار با برگزاری 
جشنواره های افطار تا سحر، کنسرت های موسیقی، 
برپایی بازارچه های خرید، استانداردسازی خدمات، 
توزیع جغرافیایی سفر و کمپ های اسکان را در تمامی 

مناطق اجرایی نماید. 
همکاری و تعامل ستاد مرکزی توسعه گردشگری 
با مناطق آزاد و همچنین ستاد مرکزی خدمات سفر 

کشور را چگونه ارزیابی می کنید؟
از سال ۱392 دستگاه های مرتبط با خدمات  رسانی 

مربوط به حوزه سفر در ستاد مرکزی خدمات سفر 
شــکل گرفته اند و با توجه به اینکه جریان سفر در 
مناطــق آزاد نیــز یک جریان زنده و پویا اســت بر 
این اســاس این مناطق به عنوان عضو مدعو در این 
ستاد بوده است. اما در چند سال اخیر عضو رسمی 
محسوب شده و با توجه به تشکیل رسمی ستاد در 
مناطق آزاد طبیعی ست که همکاری دو طرفه نتایجی 
قابل قبولی را در حوزه گردشــگری بخصوص در 
مناطق آزاد داشــته باشــد. در چند ماه اخیر چندین 
جلسه با ستاد خدمات سفر کشور تشکیل شد، البته 
در حال چانه زنی هســتیم که این ستاد اولین جلسه 
خــود را با محوریت حل نظام مســائل مناطق آزاد 
با حضور مدیران عامل ســازمان های مناطق آزاد و 

معاونین دبیرخانه شورای عالی برگزار نماید.
باتوجه به برخی مشــکلات در اجرای برنامه های 
گردشگری در مناطق، چه برنامه ای برای رفع این 

موانع دارید؟
نظام مسائل حاکم بر گردشگری مناطق آزاد در چندین 
بخش قابل طبقه بندی است. بخشی از این مسائل با 
هماهنگی ســازمان ها قابل رفع و رجوع است که در 
نظر اســت در اولین گام در جهت رفع آنها اقدامات 
شایسته ای با تشکیل شورای اداری و شورای معاونین 

هر منطقه انجام دهیم.
بخش دوم این مسائل نیاز به همکاری سطح استانی 
دارد که قطعا برای رفع این مورد با وزارت کشــور و 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 

جلساتی در پیش خواهیم داشت.
بخش سوم، نظام مسائل بین بخشی و سطح ملی است 
که امیدواریم با همکاری ستاد خدمات سفر کشور این 

مورد را نیز مرتفع نماییم.

لزوم توجه به هم زمانی ایام ماه مبارک رمضان
 و عید نوروز با شعار بهار در بهار

رئیس ستاد مرکزی توسعه گردشگری و هماهنگی خدمات سفر مناطق آزاد مطرح کرد:


